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Den  

 

   
    
   
  

 

 
 
 
 
 
Miljøministerens svar på spørgsmål nr. 424 (alm. del) stillet af Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
Spørgsmål 424 
Vil ministeren give en statusredegørelse for udbredelsen af stillehavsøsters 
i de indre danske farvande, og hvilke initiativer agter ministeren på den 
baggrund at iværksætte, jf. ligeledes TV-Syds omtale af problemet? 
 
Svar 
Stillehavsøsters har etableret bestande i Vadehavet, Limfjorden og Isefjord, 
og der er indberettet fund fra henholdsvis Horsens Fjord, Hvide Sande, 
Thorsminde og Kolding Fjord.  
 
Når der er etableret bestande af invasive arter i et havområde er det stort 
set ikke muligt at bekæmpe dem. Derfor er der også i handlingsplanen for 
invasive arter, der er sendt i høring til den 4. august, fokus på forebyggelse 
mod spredning af marine invasive arter frem for bekæmpelse. 
 
Handlingsplanen for invasive arter indeholder de overordnede rammer for 
forebyggelse og bekæmpelse af invasive arter på nationalt plan. Handlings-
planen er tænkt, at udgøre rammen for de kommende års arbejde med in-
vasive arter i Danmark.  
 
Den samlede økonomiske ramme til invasive arter over perioden 2008-10 
forventes at blive på 10 mio. kr. Indsatsen de kommende år vil følge anbefa-
linger i handlingsplanen, med vægt på følgende fire hovedområder: 

• forebyggelse 

• bekæmpelse 

• information og kapacitetsopbygning 

• forskning  
 
I overensstemmelse med handlingsplanen vil pengene primært blive an-
vendt på forebyggelse og bekæmpelse. Det er dog vigtigt for at holde 
mængden af nye invasive arter nede, at der, udover en egentlig bekæmpel-
se, sættes ind med at styrke informationsindsatsen overfor borgere, interes-
seorganisationer og myndigheder.  


